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ÄRENDELISTA
§ 111 Nya motioner för remittering
§ 112 Interpellationer för anmälan
§ 113 Anmälningar för kännedom
§ 114 Avsägelser kommunstyrelse och kommunfullmäktige 2022
§ 115 Valärenden kommunfullmäktige 2022-11-22
§ 116 Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel 2023
§ 117 Taxa för miljönämndens tillsyn inom miljöbalken 2023
§ 118 Taxa för prövning och tillsyn enligt strålskyddslagen 2023
§ 119 Taxa prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak, 

tobaksfria nikotinprodukter, receptfria läkemedel 2023
§ 120 VA-taxa 2023 för Ekerö kommun
§ 121 Taxa byggnadsnämnden 2023, KFS 20:2
§ 122 Revidering av KFS 50:6 – Avgifter för hemtjänst, vård- och 

omsorgsboende och trygghetslarm
§ 123 Allmänpolitisk debatt om Ekerö kommuns drift- och 

investeringsbudget 2023 med ekonomisk plan för driftbudget 2024–
2025 och investeringsbudget 2024–2027

§ 124 Förslag till Ekerö kommuns driftbudget 2023 med ekonomisk plan för 
2024–2025 och investeringsbudget 2023 med plan 2024–2027
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§ 111

Nya motioner för remittering (KS22/18)

Beslut
Kommunfullmäktige remitterar motionerna till kommunstyrelsen.
 

Beslutsunderlag
 Motion Hållbar energiförsörjning (MP) - KF 22-11 22
 Motion Utveckla Tappström (S) - KF 22-11-22

Expedieras till
Kommunstyrelsens arbetsutskott

Paragrafen är justerad.
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§ 112

Interpellationer för anmälan (KS22/17)

Beslut
Kommunfullmäktige noterar anmälan av interpellationerna.
 

Beslutsunderlag
 Interpellation till KSO gällande den fortsatta planeringen av Ekerö centrum (S) KF 22-11-22
 Interpellation till KSO om satsningar på föreningslivet och nolltaxa på riktigt (S) KF 22-11-22

Expedieras till
Kommunstyrelsens ordförande

Paragrafen är justerad.
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§ 113

Anmälningar för kännedom
Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen att inga anmälningar föreligger.

Paragrafen är justerad.
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§ 114

Avsägelser kommunstyrelse och kommunfullmäktige 2022 
(KS22/6)

Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen.

Sammanfattning
Inga avsägelser föreligger.

Paragrafen är justerad.
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§ 115

Valärenden kommunfullmäktige 2022-11-22 (KS22/7)

Beslut
Kommunfullmäktige väljer Elaine Adlertz (Ö) som ersättare i kommunfullmäktiges 
valberedning till och med 2026-10-14.
 

Sammanfattning
Val av ersättare (Ö) i kommunfullmäktiges valberedning till och med 2026-10-14, tidigare 
bordlagt.

Beslutsunderlag
 Valärenden kommunfullmäktige 2022-11-22
 § 94 Val av kommunfullmäktiges valberedning KF 2022-11-08

Expedieras till
Kanslienheten

Paragrafen är justerad.
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§ 116

Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel 2023 
(KS22/294)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar enligt följande.

1. Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel fastställs.

2. Timavgiften för offentlig kontroll av livsmedel fastställs till 1 460 kronor.

3. Miljönämnden uppdras att besluta om avgift eller om nedsättning eller
efterskänkande av avgift.

4. Miljönämnden uppdras att årligen räkna upp fasta avgifter och timavgiften med den
procentsats för det innevarande kalenderåret i prisindex för kommunal verksamhet
(PKV) som finns publicerad på SKR:s hemsida i oktober månad.

5. Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel fastställs att gälla från
och med den 1 januari 2023.

Särskilt yttrande
Jimmy Fors (SD) inkommer med ett särskilt yttrande.

_____

Yrkande
Kjell-Erik Börjesson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Sammanfattning

Miljönämnden gör årligen en revision av taxan för tillsynen som nämnden ansvarar för. De
föreslagna revideringarna gäller taxebestämmelserna och timavgiften för livsmedelskontroll 
och syftar till att anpassa bestämmelserna till aktuell lagstiftning samt bibehålla en hög
självfinansieringsgrad. Miljönämndens taxa för offentlig kontroll av livsmedel grundar sig på 
en modell som utarbetats av Sveriges kommuner och landsting (SKL) och som i sin tur utgår 
från Livsmedelsverkets modell för riskbedömning. Varje verksamhet bedöms var för sig 
utifrån riskbedömning för just den verksamheten.
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Under 2023 kommer en stor revidering av taxan inom livsmedelsområdet att behöva 
genomföras. Senast då måste alla kommuner börja med efterhandsdebitering inom 
kontrollområdet samt att debitering och inklassning av livsmedelsverksamheter omarbetas 
fullständigt utifrån Livsmedelsverkets förslag.

För att skapa en successiv övergång till efterhandsdebiterings så kommer de verksamheter 
som registrerar sig efter den 1 januari 2023 inte att betala en fast årlig avgift utan 
efterhandsdebiteras. Detta innebär att verksamheterna betalar för den kontrollen som 
miljöenheten utför. Detta för att inte skapa en kontrollskuld hos de nya verksamheterna 
inför övergången till efterhandsdebitering 1 januari 2024. För att kunna bibehålla en hög 
självfinansieringsgrad har taxan utökats med möjligheter att ta ut avgifter för hantering av 
ärenden som gäller EU:s varningssystem om livsmedel (RAFSS) samt även täcka kostnader 
för inköp under dold identitet.

Miljöenheten föreslår att timavgiften höjs med 5,8% enligt senaste Prisindex för kommunal
verksamhet (PKV) som är publicerat på Sveriges kommuner och regioners hemsida i augusti 
månad 2022. Den befintliga timavgiften är 1 380 kronor och den nya timavgiften blir då 1 
460 kronor. Under 2023 kommer det att göras en stor revidering av taxan för offentlig 
kontroll av livsmedel och i samband med detta kommer en grundligare genomräkning att 
göras av timavgiften. Nya beräkningar av timavgiften kommer att göras enligt den modell 
som SKR har utarbetat för att räkna ut timavgiften för livsmedelskontrollen.
 

Beslutsunderlag
 Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel 2023
 Protokoll MN Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel 2023
 BilagaTaxaformiljonamndensoffentligakontrollavlivsmedel2023_847504
 §106 KS Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel 2023

Expedieras till
Miljönämnden
Miljöenheten

Paragrafen är justerad.
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Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2022-11-22 

Ärende 6 

Taxa för miljönämndens offentliga kontroll av livsmedel 2023. 

 

Vi noterar att uppräkningen av samtliga taxor bygger på ett procentuellt utfall om 5,8 procent inför 

2023. Detta är rimligen en kraftig underskattning av kommande kostnadsutveckling som 

förvaltningen kommer att ha under 2023 och därmed täckningsgraden för det tillsynsarbete som 

kommer att läggas ned under kommande år.  

Vi baserar vår oro på den skenande inflationen som i skrivande stund ligger på hela 9 procent. 

Rimligen borde en riskanalys göras kopplat till utformningen av storleken på samtliga dessa taxor 

utifrån den historiskt höga inflationstakten. 

 

För Sverigedemokraterna Ekerö 

Jimmy Fors   
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§ 117

Taxa för miljönämndens tillsyn inom miljöbalken 2023 
(KS22/295)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar enligt följande.

1. Taxa för miljönämndens prövning och tillsyn inom miljöbalkens område
fastställs.

2. Timavgiften för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område fastställs till 1 400
kronor.

3. Miljönämnden uppdras att besluta om avgift eller om nedsättning eller
efterskänkande av avgift.

4. Miljönämnden uppdras att årligen räkna upp fasta avgifter och timavgiften med den
procentsats för det innevarande kalenderåret i prisindex för kommunal verksamhet
(PKV) som finns publicerad på SKR:s hemsida i oktober månad.

5. Taxa för miljönämndens prövning och tillsyn inom miljöbalkens
område fastställs att gälla från och med 1 januari 2023.

Särskilt yttrande
Jimmy Fors (SD) inkommer med ett särskilt yttrande.

_____

Yrkande
Kjell-Erik Börjesson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Sammanfattning

Sveriges kommuner och regioner (SKR) har tagit fram en helt ny modell för taxa inom 
miljöbalkens område. Den behovsstyrda taxemodellen gör det möjligt för kommunerna att 
prioritera tillsyn där behovet är som störst. Kommunernas tillsyn ska åstadkomma god miljö. 
För att detta ska uppnås är det viktigt att prioritera tillsyn där riskerna är störst. Den 
behovsstyrda taxemodellen ger kommunerna verktyg att bedöma vilket tillsynsbehov som 
finns för en viss verksamhet och tydligare koppla avgiften till behovet.
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Den nya taxemodellen består av flera olika delar.
1: Taxebestämmelser, juridiskt underlag.
2: Bilaga 1, med avgiftsnivåer (avgifter för prövning mm)
3: Bilaga 2. Verksamheter som föreslås ha fasta avgifter.
4: Bilaga 3: Verksamheter som föreslås ha timavgifter med planerade tillsynsintervall.
5: Bilaga 4: Verksamheter som föreslås ha timavgifter med sporadisk tillsyn.

För att åstadkomma god miljö är det viktigt att prioritera tillsyn där riskerna är störst. Den
behovsstyrda taxemodellen ger nämnden verktyg att bedöma vilket tillsynsbehov som finns 
för en viss verksamhet och tydligare koppla avgiften till behovet.

Beslutsunderlag
 Taxa för miljönämndens tillsyn inom miljöbalken 2023
 Protokoll MN Taxa för miljönämndens tillsyn inom miljöbalken 2023
 BilagaTaxebilaga 1_844592
 BilagaTaxebilaga 2_844604
 BilagaTaxebilaga 3_844594
 BilagaTaxebestammelser_847508
 BilagaSporadiskttillsynsbehov_844595
 §105 KS Taxa för miljönämndens tillsyn inom miljöbalken 2023

Expedieras till
Miljönämnden
Miljöenheten

Paragrafen är justerad.
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Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2022-11-22 

Ärende 7 

Taxa för miljönämndens tillsyn inom miljöbalken 2023. 

 

Vi noterar att uppräkningen av samtliga taxor bygger på ett procentuellt utfall om 5,8 procent inför 

2023. Detta är rimligen en kraftig underskattning av kommande kostnadsutveckling som 

förvaltningen kommer att ha under 2023 och därmed täckningsgraden för det tillsynsarbete som 

kommer att läggas ned under kommande år.  

Vi baserar vår oro på den skenande inflationen som i skrivande stund ligger på hela 9 procent. 

Rimligen borde en riskanalys göras kopplat till utformningen av storleken på samtliga dessa taxor 

utifrån den historiskt höga inflationstakten. 

 

För Sverigedemokraterna Ekerö 

Jimmy Fors   

Sida 15 av 56



Sammanträdesprotokoll
2022-11-22

Kommunfullmäktige

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 118

Taxa för prövning och tillsyn enligt strålskyddslagen 2023 
(KS22/293)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar enligt följande.

1. Taxa för miljönämndens prövning och tillsyn enligt strålskyddslagen
fastställs.

2. Timavgiften för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område fastställs till 1 400
kronor.

3. Miljönämnden uppdras att besluta om avgift eller om nedsättning eller
efterskänkande av avgift.

4. Miljönämnden uppdras att årligen räkna upp fasta avgifter och timavgiften med den 
procentsats för det innevarande kalenderåret i prisindex för kommunal verksamhet
(PKV) som finns publicerad på SKR:s hemsida i oktober månad.

5. Taxa för miljönämndens prövning och tillsyn enligt strålskyddslagen
fastställs att gälla från och med 1 januari 2023.

Särskilt yttrande
Jimmy Fors (SD) inkommer med ett särskilt yttrande.

_____

Yrkande
Kjell-Erik Börjesson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Sammanfattning

Miljönämnden gör årligen en översyn av de taxor för prövning och tillsyn som nämnden 
ansvarar för. De föreslagna revideringarna gäller taxebestämmelserna, fastavgift för 
anmälning av ny verksamhet och timavgift för tillsyn enligt Strålskyddslagen. Det handlar 
dels om att uppdatera taxan med korrekt hänvisning till strålskyddslagstiftningen och dels 
om att införa nämndens möjlighet till kontrollköp vid solarier. Miljöenheten bedömer att det 
är viktigt att taxan hänvisar till korrekt lagstiftning när avgift för prövning och tillsyn tas ut av 
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verksamheterna.

Det nya förslaget bidrar till att miljöenheten kan utföra kontrollköp för att kontrollera att 
verksamheter förvissar sig om att konsumenterna uppnått den ålder som lagen föreskriver. 
Miljönämnden föreslår att den fasta årliga tillsynsavgift som enligt gällande taxa tas ut, ska 
ersättas med timdebitering för den planerade tillsynen. Miljöenheten bedömer att varje 
verksamhet ska betala för den faktiska tidsåtgången för tillsynen.

I taxan anges det antal timmar som beräknas åtgå för prövning och tillsyn. För att få fram 
den avgift som ska betalas multipliceras antalet timmar med en timavgift. Timavgiften 
beräknas med hjälp av en modell framtagen av SKR. Den befintliga timavgiften är 1 289 
kronor och den nya beräkningen visar att avgiften landar på 1 400 kronor.

Beslutsunderlag
 Taxa för prövning och tillsyn enligt Strålsäkerhetslagen 2023
 Protokoll MN Taxa för prövning och tillsyn enligt Strålsäkerhetslagen 2023
 BilagaTaxaforprovningochtillsynenligtstralskyddslagen2023_847497
 §103 KS Taxa för prövning och tillsyn enligt Strålsäkerhetslagen 2023

Expedieras till
Miljönämnden
Miljöenheten

Paragrafen är justerad.
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Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2022-11-22 

Ärende 8 

Taxa för prövning och tillsyn enligt Strålsäkerhetslagen 2023. 

 

Vi noterar att uppräkningen av samtliga taxor bygger på ett procentuellt utfall om 5,8 procent inför 

2023. Detta är rimligen en kraftig underskattning av kommande kostnadsutveckling som 

förvaltningen kommer att ha under 2023 och därmed täckningsgraden för det tillsynsarbete som 

kommer att läggas ned under kommande år.  

Vi baserar vår oro på den skenande inflationen som i skrivande stund ligger på hela 9 procent. 

Rimligen borde en riskanalys göras kopplat till utformningen av storleken på samtliga dessa taxor 

utifrån den historiskt höga inflationstakten. 

 

För Sverigedemokraterna Ekerö 

Jimmy Fors   
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§ 119

Taxa prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak, 
tobaksfria nikotinprodukter, receptfria läkemedel 2023 
(KS22/292)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar enligt följande.

1. Taxa för miljönämndens prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak och 
liknande produkter, lagen om tobaksfria nikotinprodukter samt lagen om handel med vissa 
receptfria läkemedel fastställs.

2. Timavgiften kvarstår på 1 133 kronor.

3. Miljönämnden uppdras att besluta om avgift eller om nedsättning eller efterskänkande av 
avgift.

4. Miljönämnden uppdras att årligen räkna upp fasta avgifter och timavgiften med den
procentsats för det innevarande kalenderåret i prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 
som finns publicerad på SKR:s hemsida i oktober månad.

5. Taxa för miljönämndens prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak och 
liknande produkter, lagen om tobaksfria nikotinprodukter samt lagen om handel med vissa 
receptfria läkemedel fastställs att gälla från och med 1 januari 2023.

Särskilt yttrande
Jimmy Fors (SD) inkommer med ett särskilt yttrande.

_____

Yrkande
Kjell-Erik Börjesson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Sammanfattning

Miljönämnden gör årligen en översyn av taxan för prövning och tillsyn som nämnden 
ansvarar för. De föreslagna revideringarna gäller taxebestämmelserna, ny lag om tobaksfria 
nikotinprodukter och timavgift för övrig tillsyn och prövning. Det handlar dels om att 
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uppdatera taxan med korrekt hänvisning till lagstiftningen och dels om att införa nämndens 
möjlighet till att ta ut avgift för tillsyn av tobaksfria nikotinprodukter. Revideringar föreslås 
för att taxan ska anpassas till de andra taxorna som miljönämnden ansvarar för samt 
redaktionella förändringar för att göra taxan enklare att förstå för verksamheter.

Miljönämnden föreslår att fast årlig tillsynsavgift tas ut för verksamheter som anmält handel 
med tobaksfria nikotinprodukter, detta för att finansiera den tillsynen som behöver 
genomföras. Inom samtliga lagstiftningsområden föreslår miljönämnden att en punkt om 
övrig tillsyn och prövning läggs till, detta för att miljönämnden ska kunna ta betalt för den 
tillsynen som de utför utanför fasta årliga avgifter samt ansöknings och anmälningsavgifter.

Beslutsunderlag
 Taxa prövning o tillsyn enl alkohollagen, lagen om tobak, tobaksfria nikotinprodukter, 

receptfria läkemedel 2023
 Protokollsutdrag MN Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak, samt 

vissa receptfria läkemedel
 BilagaTaxaforprovningochtillsynenligtalkohollagenlagenomtobakochliknandeprodukterlagen

omtobaksfrianikotinproduktersamtlagenomhan
 §107 KS Taxa prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak, tobaksfria 

nikotinprodukter, receptfria läkemedel 2023

Expedieras till
Miljönämnden
Miljöenheten

Paragrafen är justerad.
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Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2022-11-22 

Ärende 9  

Taxa prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lagen om tobak, tobaksfria nikotinprodukter, receptfria 

läkemedel 2023 

 

Vi noterar att uppräkningen av samtliga taxor bygger på ett procentuellt utfall om 5,8 procent inför 

2023. Detta är rimligen en kraftig underskattning av kommande kostnadsutveckling som 

förvaltningen kommer att ha under 2023 och därmed täckningsgraden för det tillsynsarbete som 

kommer att läggas ned under kommande år.  

Vi baserar vår oro på den skenande inflationen som i skrivande stund ligger på hela 9 procent. 

Rimligen borde en riskanalys göras kopplat till utformningen av storleken på samtliga dessa taxor 

utifrån den historiskt höga inflationstakten. 

 

För Sverigedemokraterna Ekerö 

Jimmy Fors   
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§ 120

VA-taxa 2023 för Ekerö kommun (KS22/290)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar om följande ändringar av VA-taxan år 2023.

1. Anläggningstaxan höjs med 4 %.

2. Brukningstaxan höjs med 15 %.

3. § 5.1, 5.9, 6.1, 13.2, 14.2, 18, 22 i VA-taxan ändras enligt nedanstående.

4. Ändringarna i VA-taxan ska börja gälla från och med den 1 januari 2023 eller vid den 
senare tidpunkt som kommunfullmäktiges beslut vinner laga kraft.

5. Kommunfullmäktige delegerar redaktionella förändringar av VA-taxan till Ekerövatten AB:s 
styrelse.

Reservation
Desirée Björk (Ö) reserverar sig.

_____

Yrkande
Ola Sandin (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Sammanfattning

Roslagsvatten hemställer på uppdrag av styrelsen i Ekerövatten AB att kommunfullmäktige 
ska besluta om ny VA-taxa enligt bifogat förslag. Beslutet togs av Ekerövatten AB:s styrelse 
den 27 oktober 2022.

Den allmänna VA-verksamheten ska vara självfinansierande genom avgifter som regleras i 
VA-taxan. VA-huvudmannen är skyldig att se över VA-taxan så att den speglar de utgifter 
som föreligger för att bygga ut och underhålla den allmänna VA-anläggningen.

Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för att ansluta sin 
fastighet till den allmänna VA-anläggningen. För att få kostnadstäckning föreslås att 
anläggningstaxan höjas med 4 % till följd av framför allt kostnadsökningar till följd av 
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världsläget.

Brukningsavgiften är de löpande avgifter som en fastighetsägare betalar för att nyttja VA-
anläggningen. Brukningstaxan ska täcka kostnaderna för drift och underhåll av VA-
anläggningen, nödvändiga reinvesteringar samt räntekostnader. Även förstärkningen av 
Ekerös reningsverkskapacitet finansieras av brukningstaxan. För att närma sig 
kostnadstäckning föreslås att brukningstaxan höjs med 15 % till följd av ökande investeringar 
och projekt i förbättringsarbetet med den befintliga anläggningen samt de kraftigt ökade 
kostnaderna till följd av världsläget.

Inom VA-området sker hela tiden en utveckling i form av ny praxis eller andra typer av 
samhälleliga behov som gör att taxan behöver uppdateras. Taxan föreslås därför uppdateras 
på flera punkter för att följa lagkraven, nå kostnadstäckning på övriga tjänster eller för ökad 
tydlighet.
 

Beslutsunderlag
 Tjänsteutlåtande avseende beslut om ändring av VA-taxan i Ekerö kommun
 Hemställan till kommunfullmäktige om ny taxa 2023
 Protokoll Ekerövatten 2022-10-27 inkl bilagor signerat
 Tjänsteutlåtande till styrelsen om ny taxa 2023 inkl Bilaga 1
 Bilaga 2. VA-taxa Ekerö 2023
 §108 KS VA-taxa 2023 för Ekerö kommun

Expedieras till
Ekerövatten AB
Ekonomichef

Paragrafen är justerad.
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§ 121

Taxa byggnadsnämnden 2023, KFS 20:2 (KS22/289)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslag till ny taxa för byggnadsnämndens 
verksamhet att gälla från den 1 januari 2023.

Reservation
Desirée Björk (Ö) inkommer med en skriftlig reservation.

_____

Yrkande
Arnulf Langlet (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

_____

Yttrar sig i ärendet
Desirée Björk (Ö)
Arnulf Langlet (M)
 

Sammanfattning
En justering av byggnadsnämndens taxa föreslås. En översyn har gjorts av den timkostnad 
som räknades fram till 2022 års taxa. Timkostnaden har beräknats till 1260 kr. Vidare 
föreslås genom införandet av taxan att nybyggnadskarta A, B och C ersätts med 
nybyggnadskarta inom och utom planlagt område.

Beslutsunderlag
 Taxa byggnadsnämnden 2023, KFS 20:2
 BN § 103 Byggnadsnämndens taxa för 2023 ojusterad
 §104 KS Taxa byggnadsnämnden 2023, KFS 20:2

Expedieras till
Byggnadsnämnden
Bygglovsenheten

Paragrafen är justerad.
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Ekerö 27 november 2022 
 
 
Reservation i kommunfullmäktige i ärendet- Taxa byggnadsnämnden 2023, 
KFS 20:2 
Dnr KS22/289 
 
Boendet betyder mycket för livskvalitén! Om Ekerö kommun skall kunna utvecklas 
med förutsättningarna att vara en levande landsbygd av småstadskaraktär krävs väl 
genomtänkta långsiktiga planer i vilka innevånarna skall vara aktivt delaktiga, det 
är en viktig demokratisk fråga att politiken och tjänstemännen i nära dialog med 
invånarna bygger framtidens Ekerö. Vi anser att en samhällsbyggnadsnämnd är 
bäst lämpad att genomgripande och översiktligt forma framtidens Ekerö. Vi ställer 
oss inte bakom Ekeröalliansens tidigare införda byggtaxa, med motiveringen att 
den inte kan anses som rättvis. Den kommer också medföra en nedmontering av 
kommunens landsbygd i och med att det blir betydligt dyrare att bygga utanför 
detaljplanelagt område, vilket motverkar Öpartiets vision, att hela Ekerö kommun 
ska leva. 

För Öpartiet 

Desirée Björk 

Robert Oberascher 
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§ 122

Revidering av KFS 50:6 – Avgifter för hemtjänst, vård- och 
omsorgsboende och trygghetslarm (KS22/279)

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa socialnämndens revidering av KFS 50:6, och att 
revideringen gäller från och med 2023-01-01.
 

Sammanfattning

Socialförvaltningen har genomfört en översyn av avgifterna inom socialnämndens
verksamhetsområde. Aktuellt ärende gäller KFS 50:6 – Avgifter för hemtjänst, vård- och
omsorgsboende och trygghetslarm. Syftet med översynen har varit att få till en större
enhetlighet kring hur uppräkning av avgifterna ska ske samt när på året uppräkning ska ske.

Socialförvaltningen föreslår att uppräkning av avgifterna ska ske per den 1 januari varje år
istället för den 1 april. Förslaget till nytt datum för uppräkning överensstämmer bättre med
andra myndigheters beslut vilka också kan få en påverkan på den enskildes avgift, t.ex.
beslut från pensionsmyndigheten. Med förslaget till nytt datum för uppräkning minskar
risken för att den enskildes avgift ändras flera gånger per år, vilket ökar förutsebarheten och
tydligheten för den enskilde.

Vidare föreslår socialförvaltningen att en mer generell hänvisning görs till socialtjänstlagen
avseende minimibelopp. I dag hänvisas till en tidigare lydelse i lagtexten vilken inte längre är
aktuell.
 

Beslutsunderlag
 §100 KS Revidering av KFS 50:6 – Avgifter för hemtjänst, vård- och omsorgsboende och 

trygghetslarm
 SN § 81 2022-09-28 Revidering av KFS 50_6 – Avgifter för hemtjänst, vård- och 

omsorgsboende och trygghetslarm (167927)

Expedieras till
Socialnämnden

Paragrafen är justerad.
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§ 123

Allmänpolitisk debatt om Ekerö kommuns drift- och 
investeringsbudget 2023 med ekonomisk plan för driftbudget 
2024–2025 och investeringsbudget 2024–2027 (KS22/15)

Beslut

_____

Yttrar sig i ärendet
Johan Elfver (M)
Hanna Svensson (S)
Jimmy Fors (SD)
Fredrik Ohls (L)
Sivert Åkerljung (KD)
Ove Wallin (C)
Fredrik Zandrén (MP)
Desirée Björk (Ö)
Emelie Raine Hannfors (V)
Linus Nilsson (SD)
Ulrika Sandin (MP)
Helena Butén Langlet (M)
Fredrik Sirberg (S)
Cecilia Fors (SD)
Christina Blom Andersson (KD)
Per Sjödin (S)
Beatrice Rugland Timgren (SD)

_____

Ajourneringar
Mötet ajourneras i 30 minuter för paus på begäran av ordföranden (M).
Senare ajourneras mötet i 20 minuter för paus på begäran av ordföranden (M).
 

Sammanfattning
Budgetärendet inleds med en allmänpolitisk debatt där respektive gruppledare inledningsvis 
disponerar maximalt sex minuter. Som underlag för debatten ligger Riktlinjer för behandling
av budgetärende i fullmäktige (del av KFS 00:1).
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Beslutsunderlag
 Del av KFS 00:1 Kommunfullmäktiges arbetsordning – Riktlinjer för behandling av 

budgetärendet

Paragrafen är justerad.
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§ 124

Förslag till Ekerö kommuns driftbudget 2023 med ekonomisk 
plan för 2024–2025 och investeringsbudget 2023 med plan 2024–
2027 (KS22/12)

Beslut

1. Kommunfullmäktige beslutar att den kommunala utdebiteringen år 2023 är 18,95, 
densamma som år 2022.

2. Kommunfullmäktige beslutar att driftbudget för år 2023 enligt vad som framgår av 
ärendet fastställs.
- Budgeterat årets resultat för år 2023 uppgår till 1 973 tkr.
- Budgeterat årets resultat efter balanskravsjusteringar år 2023 uppgår till 525 tkr.
- Verksamhetens nettokostnader år 2023 budgeteras till 1 944 347 tkr och fördelas per 
budgettitel enligt vad som framgår i ärendet
- Det underliggande underskottet i ordinarie verksamhetskostnader, som följd av för vissa 
kostnadsposter en extrem kostnadsutveckling orsakat av världsläget med dess ekonomiska 
påverkan, balanseras i budget 2023 med budgeterat nettoöverskott i Ekerö kommuns 
exploateringsprojekt.

3. Kommunfullmäktige beslutar att ge nämnderna i uppdrag att senast i februari 2023 
besluta om 2023 års verksamhetsplan och driftbudget med resursfördelning för nämnden.

4. Kommunfullmäktige beslutar att nämnder och styrelsens verksamhet ska genomföras 
inom ramen för respektive nämnds nettobudget år 2023.

5. Kommunfullmäktige antar ekonomisk plan för åren 2024–2025. Med framskrivning av 
intäkts- och kostnadsutvecklingen med nuvarande förutsättningar behövs ytterligare 
åtgärder avseende intäktsförstärkning och kostnadsreducering med motsvarande 59 mnkr år 
2024 och med 26 mnkr år 2025 för plan om budgeterat årets resultat år 2024 med 1 162 tkr 
och för år 2025 med 20 771 tkr (1 %).

6. Kommunfullmäktige beslutar att investeringsbudget år 2023 med plan för perioden 2024-
2027 för investeringsprojekt i lokaler, inventarier och IT enligt total investeringsutgift och 
fördelat per nämnd i enlighet med ärendet fastställs.
- Investeringsbudgeten uppgår för år 2023 till 474 649 tkr.
- Investeringsbudget för kommande år i planeringsperioden uppgår till 562 900 tkr år 2024, 
till 453 950 tkr år 2025 samt för 2026-2027 till 136 300 tkr respektive 109 850 tkr.

7. Kommunfullmäktige noterar att när en enskilt definierad lokalinvestering omfattar mer än 
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1 år så kommer vid beslut om investeringsbudget för år 2023 även intecknas kommande års 
investeringsram. Undantag är investeringsmedel för förstudie och/eller projektering i 
investeringsprojekt som kan avbrytas. Tidigare års beslut om investeringsprojekt som är i 
genomförandeskede, men inte avslutat 2022, ianspråktar redan del av investeringsram enligt 
förslag eller i ärendet 2023 om ombudgetering från 2022.

8. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen är bemyndigad år 2023 att besluta om 
omdisponering av investeringsbudget mellan olika investeringsprojekt över 
förvaltningsgränserna.

9. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen bemyndigas att genomföra erforderlig 
upplåning under år 2023.

Deltar inte i beslut

Öpartiets tjänstgörande ledamöter deltar inte i beslutet avseende ekonomisk plan 
(inriktning) för 2024–2025 och investeringsbudget för 2024–2027.

Sverigedemokraternas tjänstgörande ledamöter deltar inte i beslutet.

Reservationer

Desirée Björk (Ö) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget tilläggsbudgetförslag.

Fredrik Zandrén (MP) reserverar sig mot beslutet att avslå Miljöpartiets 
tilläggsbudgetförslag.

Särskilda yttranden

Hanna Svensson (S) inkommer med ett särskilt yttrande.

Jimmy Fors (SD) inkommer med ett särskilt yttrande.

På ordförandens (M) fråga tillåter kommunfullmäktige att arbetsordningen frångås på så sätt 
att de särskilda yttrandena inte läses upp utan endast lämnas in skriftligt.

_____

Yrkanden
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Johan Elfver (M), Ove Wallin (C), Sivert Åkerljung (KD), Fredrik Ohls (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Fredrik Zandrén (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets tilläggsbudgetförslag i sin helhet, som 
komplement till kommunstyrelsens förslag.

Johan Elfver (M), Ove Wallin (C), Sivert Åkerljung (KD), Fredrik Ohls (L) yrkar avslag till 
Miljöpartiets tilläggsbudgetförslag.

Desirée Björk (Ö) yrkar bifall till Öpartiets tilläggsbudgetförslag.

Johan Elfver (M), Ove Wallin (C), Sivert Åkerljung (KD), Fredrik Ohls (L) yrkar avslag till 
Öpartiets tilläggsbudgetförslag.

Hanna Svensson (S) yrkar att beslutspunkt 3 formuleras enligt följande. 
"Kommunfullmäktige beslutar att ge nämnderna i uppdrag att senast i februari 2023 besluta 
om 2023 års verksamhetsplan och driftbudget med resursfördelning för nämnden."

Beslutsgång

Ordföranden (M) ställer yrkandena om Miljöpartiets tilläggsbudgetförslag mot varandra och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

Ordföranden (M) ställer yrkandena om Öpartiets tilläggsbudgetförslag mot varandra och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.
 
Ordförande frågar fullmäktige om man kan godkänna Hanna Svenssons yrkande och finner 
att kommunfullmäktige beslutar enligt Hanna Svenssons yrkande i beslutspunkt 3.

_____

Yttrar sig i ärendet
Fredrik Zandrén (MP)
Jimmy Fors (SD)
Desirée Björk (Ö)
Hanna Svensson (S)
Christina Hedberg (kommundirektör)

_____

Ajournering
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Mötet ajourneras i fem minuter på begäran av Inger Andersen (S).
 

Sammanfattning

Under en lång följd av år har förutsättningarna för den ekonomiska planeringen varit stabila 
med god förutsägbarhet. I början av året pekade allt mot ljusare tider efter flera år i 
pandemins skugga. I och med Rysslands invasion av Ukraina i februari förändrades detta. 
Under året har det blivit alltmer påtagligt att de ekonomiska förutsättningarna drastiskt har 
förändrats.

Kommunfullmäktige beslutade i juni 2022 om en för året förändrad besluts- och 
arbetsprocess för budget 2023 med ekonomisk plan för 2024–2025. Budgetprocessen har 
fortsatt i oförminskad takt. Förslag till budget 2023 med nämndernas budgetramar för år 
2023 redovisas för kommunfullmäktiges beslut i november 2022. Nämnderna har i uppdrag 
att på det nya året besluta om 2023 års verksamhetsplan och resursfördelning inom given 
budgetram.

Förslag budget 2023 är med lågt årets resultat, 2 mnkr (0,1 % av summa skatteintäkter och 
generella bidrag). Underliggande årets resultat i den ”ordinarie verksamheten” är underskott 
24 mnkr, negativt resultat. Det balanseras med nettointäkt 25,9 mnkr från Ekerö kommuns 
exploateringsverksamhet. Den extrema och hastigt uppkomna kostnadsökningarna till följd 
av världsläget ”överbrygges” i budget 2023 med ”okonventionell finansiering” av den 
ordinarie verksamheten.

Kalkylerad ekonomisk plan för 2024–2025 visar på behov av att i nästa års budgetprocess 
vidta ytterligare åtgärder med intäktsförstärkning och kostnadsreducering med prognos 59 
mnkr för ekonomiska balans år 2024 och därmed positivt årets resultat minst 1 % år 2025.
 

Beslutsunderlag
 Tjänsteutlåtande Förslag till Ekerö kommuns driftbudget 2023 med ekonomisk plan för 2024-

2025 och investeringsbudget 2023 med plan 2024-2027
 PM Ekerö kommun förslag budget 2023 med ekonomisk plan 2024-2025
 Beredning revisorernas budget 2023
 Revisorernas budgetäskande-Ekerö-2023-signed-3202398
 §99 KS Förslag till Ekerö kommuns driftbudget 2023 med ekonomisk plan för 2024–2025 och 

investeringsbudget 2023 med plan 2024–2027
 Miljöpartiet Ekerö, tilläggsbudget 2023
 Öpartiets budget 2023
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Expedieras till
Revisorerna
Barn- och utbildningsnämnden
Socialnämnden
Kultur- och fritidsnämnden
Byggnadsnämnden
Miljönämnden
Tekniska nämnden
Överförmyndaren
Kommundirektör
Ekonomichef

Paragrafen är justerad.
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Särskilt yttrande 

Ärende     14                   
(2022-11-22)

Särskilt yttrande från (S) på ärende 14 ”Förslag till Ekerö kommuns 
driftbudget 2023 med ekonomisk plan för 2024–2025 och 
investeringsbudget 2023 med plan 2024–2027”

Dnr KS22/12 

Vi konstaterar att det var ovanligt olägligt att sänka skatten för ett år sedan och 

att dessa pengar hade behövts för att skapa bättre förutsättningar att möta de 

ökade kostnader vi nu ser framför oss. 

På grund av de pressade förutsättningar denna budgetprocess givit oss, så lägger 

Socialdemokraterna för ovanlighetens skull ingen egen budget. Vi avser istället 

att återkomma inför nämndernas budget i vår. Det är dock otydligt hur underlag 

lagts fram och information förmedlats gällande när nämndernas budget ska 

antas, i underlaget och beslutsattsatserna till KF framgår att de ska tas 

nästkommande år, trots detta har BUN beslutat att de ska tas under 2022. 

Socialdemokraterna anser att det är demokratiskt tvivelaktigt att gå fram med så 

splittrad information och förväntar oss att underlaget framöver kommer att vara 

korrekt. 

Även om vi inte lägger en egen budget vill vi ändå nämna några frågor vi anser 

vara särskilt viktiga.

Det är glädjande att en del av överskottet för 2022 tillfaller föreningslivet i 

kommunen, det är en av våra absoluta hjärtefrågor. Ett levande föreningsliv 

skapar bättre förutsättningar för en välmående kommun. Men det handlar inte 

bara om engångsinsatser i tillfälliga lösningar, det måste finnas en långsiktighet 
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som tar höjd för framtiden och som tydligare visar var vi vill. Socialdemokraterna 

kommer även fortsatt att stå upp för en nolltaxa för barn – på riktigt!

Socialdemokraterna anser även att det är läge att snarast möjligt inleda en 

medborgardialog vad avser marken kring infartsparkeringen, Birkaskolan samt 

Bollhallen på ett mer framtidsinriktat och kreativt vis. - Det vill säga centrala ytor 

som skulle kunna vara så mycket mer än en trist infartsparkering och otillgänglig, 

icke ändamålsenlig bollhall. Med det dock inte sagt att antalet parkeringar ska 

minskas - snarare tvärtom.

Under många år har Socialdemokraterna i Ekerö också upprepat behovet av 

satsningar på planenheten i kommunen, här är det helt avgörande att vi ligger i 

framkant gällande planeringen då vi alla kan ana vilken effekt färdigställandet av 

Förbifarten kommer att ha i kommunen. 

Många år av eftersatt underhåll i kommunens fastigheter har även resulterat i att 

vi tvingats riva skolor för att bygga upp dem helt på nytt. Det är ett resursslöseri 

som vi vill stoppa! Istället vill vi satsa på att underhållet sköts av oss i kommunen 

i egen regi. I skolorna kan tjänster som vaktmästare dessutom fylla fler funktioner 

- så som fler vuxna i skolan för att bidra till en trygg social miljö men också vara 

på plats för att förebygga exempelvis vattenläckage.   

Personalen är vår viktigaste resurs – för att vi ska kunna leverera tjänster av hög 

kvalitet måste personalen också känna att de är viktiga och prioriterade. Vi vill 

därför att man ser över rätten till heltid, särskilt inom omsorgen samt att 

kommunen bidrar till att minska andelen vikarier genom en ökad andel fast 

anställda. Att ha en fast anställning skapar inte bara trygghet och högre trivsel för 

personalen – det förbättrar även omsorgen för brukaren i det att hen får träffa 

personal som är bekant som kan deras vanor och rutiner.  

Upphandlingsenheten behöver också få bättre förutsättningar att göra ett mer 

proaktivt och framtidsinriktat arbete. En väl genomförd upphandling kan i längden 

både spara pengar och miljö/klimat samt stärka även den sociala hållbarheten - 
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men här behöver politiken vara mer tydlig när det gäller uppdraget samt tilldela 

resurser som skapar rätt förutsättningar för detta. 

Socialdemokraterna genom

Hanna Svensson

oppositionsråd
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Förord 
Proaktivt arbete har länge saknats i svensk politik. Avsaknaden av konsekvensanalyser i utförandet 

visar sig inom område efter område. De som får betala notan är hushållen och företagen. 

Konsumtionskraften försvinner i hushållen, samtidigt som konkurrenskraften minskar hos företagen. 

Helt enkelt ett mörkt resultat efter 8 år av misslyckad och missriktad Socialdemokratisk 

regeringspolitik.  

Vi Sverigedemokrater står för en rättssäker politik, vilken förebygger problem innan de uppstår. Vi 

inom SD Ekerö utgår alltid från Mälaröbornas bästa och vi vill arbeta sida vid sida med vårt lokala 

näringsliv. Förståelse för hur förutsättningarna ser ut för våra företagare, den administrativa bördan 

och den snåriga vägen, gör att vi utgår från näringsidkarens nödvändiga och självklara devis, 

nämligen att Tid är pengar.  

Trygghet genom livet skall verka som ett ledande mantra, vilket genomsyrar varje generations 

åtaganden, vilket skapar ett starkt och lokalt samhällskontrakt. Genom en lokalistisk grundsyn 

associerad till våra öar blir samhällskontraktet en garant för vår hembygds väl och fortlevnad. 

Slutligen vill vi vara en orubblig garant för att det offentliga ställer upp för varje invånare, när liv, 

hälsa och trygghet hotas. Vi är i behov av en konservatismens renässans och ett starkt modernt 

folkhem. Just detta folkhem som stakat ut skyldigheters väg till rättigheter, och som byggt den 

sociala tillit och sammanhållning som en gång gjorde vårt land tryggt, stabilt och sammanhållet. 

Socialdemokratin valde att inte värna och vårda det svenska folkhemmet. Resultatet ser vi nu i ökad 

otrygghet, segregation och utanförskap. Samtidigt är samma socialdemokrati förvånade att de som 

byggt och bygger vårt land starkt vänder dem ryggen och finner ett nytt hem hos oss i 

Sverigedemokraterna. 

Vi går nu in i en tid där inflationen är hög och lågkonjunkturen står för dörren. Oron bland 

konsumenterna leder till att olika projekt läggs vilande, vilket på lång sikt innebär minskad 

attraktionskraft och ett mindre skatteunderlag. Men vilken tid vi än befinner oss i, handlar politik om 

prioriteringar och för oss sverigedemokrater sker de politiska prioriteringarna uteslutande och 

explicit med medborgarnas bästa som utgångspunkt.  
Nu inleder vi en ny mandatperiod, där vi genom valresultatet ökat i mandat. Vi blir mer slagkraftiga, 

men detta är bara början. Vi kommer under denna mandatperiod att presentera flertalet vägval som 

kommer ligga till grund för vår politiska plattform. Dessa dokument kan kallas reformer, då de vid ett 

antagande på ett kraftfullt sätt skulle förändra Ekerö på flera märkbara sätt. Våra reformer är:  

- BBM – Boende och Byggande på Mälaröarna 

- Vägval Näringslivet 

- Vi värnar föreningslivet 

- Integrationsreform – Ekerömodellen 

- MvM – Mat & välmående på Mälaröarna  

- Vi utvecklar landsbygden med omsorg  

Under den gångna mandatperioden presenterade vi vår matreform MvM - Mat och Välmående på 

Mälaröarna samt inledde presentationen av Ekerömodellen genom tre inlämnade motioner. 

Vi kommer fortsatt arbeta med tryggheten som grund, där vi värnar våra villaområden och samtidigt 

utvecklar våra hyres- och bostadsrättsområden. Trygghet får aldrig bli ett begrepp vi slarvigt slänger 

oss med, utan bör på ett okomplicerat sätt implementeras som en självklar del av varje 

kommuninvånares vardag.  
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Vår kommande reform Boende och byggande på Mälaröarna kommer ge Mälaröborna en 

transparent insyn hur vi kommer att arbeta. Som exempel kommer Färingsöborna och 

Stenhamraborna tydligt kunna ta del av och följa hur vi vill utveckla deras respektive närområden. 

Socialdemokrater och liberaler använder sig ofta av slagorden ”vi kan bättre” eller ”vi gör Sverige 

bättre”. Låter storlaget, men vad betyder det egentligen? Betyder det lite bättre än kaos eller lite 

bättre än att dö i sjukvårdskön? Det duger inte. Det räcker långt ifrån till för oss! Vi 

Sverigedemokrater är inte som de andra partierna och det är vi stolta över. Vi arbetar på ett 

proaktivt och ansvarstagande sätt, vilket visar sig tydligt i de kommuner där vi styr. För vår genuina 

kärlek till Sverige som land och Ekerö som kommun, så nöjer vi oss inte med bättre, utan vi gör allt 

för att Sverige ska bli BRA igen. 

                                                                                                          

 

                                Vi nöjer oss inte med bättre. Vi vill ha det bra! 

 

Jimmy Fors – 

Gruppledare Sverigedemokraterna Ekerö 
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Sverigedemokraterna Ekerö  
Sverigedemokraterna är ett socialkonservativt parti med nationalistisk grundsyn. Vi betraktar oss 

som ett mittenalternativ i svensk politik. Vi kombinerar strävandet efter social- och ekonomisk 

grundtrygghet med värdekonservativa idéer. Det övergripande målet med partiets verksamhet är att 

återskapa ett modernt folkhem som i så hög grad som möjligt är präglat av trygghet, välstånd, 

demokrati och en stark inre solidaritet samt sammanhållning. 

Ett starkt samhälle står på en stadig grund av gemenskap och trygghet. Men även det starkaste 

fundament riskerar att rasa samman av dåligt övervägda beslut. Ett sammanhållet och starkt Ekerö 

byggs inte på olikheter, utan på likheter. Genom en trygg och rättvis skola, bostadsmarknad och 

äldreomsorg bygger och lever vi tillsammans i en sammanhållen Ekerökultur. 

 

Ekonomi & prioriteringar 
De svårlösta problem som applicerats på kommunerna har skapat en alltmer komplex utgångspunkt i 

den kommunala förvaltningen. Regering efter regering har frångått finansieringsprincipen, men vi ser 

nu med förhoppning på att en ny regering med Sverigedemokraterna som samarbetsparti, kan 

erodera överrullningseffekterna i den kommunala budgeten av en tidigare havererad- och missriktad 

politik i den kommunala budgeten. Samtidigt som välfärden skall utvecklas i hållbar riktning och 

investeringar ska ske i modern utrustning för skola och allmänna verksamheter ökar kostnaderna för 

en alltmer åldrande befolkning. Kommunerna förväntas samtidigt förhålla sig till kostnader kring asyl- 

och migrationens utveckling. Anvisningslagen kräver husrum, skola, utbildning, 

arbetsmarknadsmässig lösning, integration och socialt stöd. Staten står för de asyl- och 

migrantrelaterade kostnaderna endast under de två första åren. Kostnader som sedan belastar 

kommunerna. Med Ekerömodellen ger vi de nyanlända en större chans att lyckas genom egenansvar. 

Ett egenansvar som innebär ett mer kvalitativt och fritt liv, om man tar vara på den möjlighet man 

får. Bra för individen, vilket även blir bra för kommunen, med en minskad integrationsskuld, både 

ekonomiskt och genom anpassning till det nya landet.   

Vi har en förvaltningsekonomisk begränsning att förhålla oss till och genom ansvar och väl avvägda 

prioriteringar ska vi genom återhållsamhet förvalta kommunen för att inte skuldsätta kommande 

generationer. Politik och förvaltning handlar om prioriteringar. De kommande åren kommer ställa 

höga krav på kommunernas resursprioriteringar kring känslighetsanalyser och verksamhetsplanering. 

Vi ser en stigande kostnadsutveckling för flertalet kommuner. För de kommuner som står dåligt 

rustade, det vill säga i avsaknad av känslighetsanalyser och ordningsam verksamhetsplan, kommer 

drastiska åtgärder vara betvingade att vidta, exempelvis genom ökade kostnader för allmännyttiga 

verksamheter och en minskad skattesubventionering. 

Vi har tidigare presenterat så kallade styrande budgetar förra mandatperioden och inleder denna 

mandatperiod med en ”Budgetvision” med inledning 2023. Vår Plattform 2023 - 2026 tillsammans 

med övriga styrdokument kommer finnas att läsa på vår hemsida. 

 

Investeringar för framtiden 
Fler och fler flyttar ut till Mälaröarna och investeringsfokus måste därför ligga på förskolor, skolor, 
äldreboenden och nya bostäder. Med investeringsbehoven måste även följa en försiktighetsanalys 
kring driftkostnader, för att få dessa i balans med intäkter. Vi behöver ständigt göra en genomlysning 
av kärnverksamheterna och effektivisera i enlighet med det lagstadgade.  
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Olika utbud för medborgarna bygger även upp en attraktionskraft för medborgarna att vara stolta 
över. Ökar det egna kapitalet i varje projekt, blir attraktionskraften än mer solid, samtidigt som vi kan 
undvika en större skuldsättning för våra kommuninvånare. 
 
Denna mandatperiod kommer bli extra händelserik med många projekt i görningen, samtidigt som vi 

har en växande inflation och en kommande lågkonjunktur framför dörren. Det är både skrämmande 

och spännande att försöka lösa den matematiken, samtidigt som vi inte ska försämra kvaliteten och 

innehållet i kärnverksamheterna.  

Det är Vår kommun och Vårt hem och vi står redo för uppgiften.  
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Vår budgetvision för 2023 i sammanfattning 
Skattesats 
Sverigedemokraterna Ekerös budgeterade skattesats enligt denna budget är 18:95 kronor.  

Våra satsningar 
Under 2023 ser vi hur vi kan inleda satsningar inom följande områden: 

 

• Mat & Välmående på Mälaröarna (MvM) 

• Integrationsreform Ekerömodellen  

• Främja en skolorna i ytterområdena 

• Gymnasieskola på Ekerö 

• Trygghetsfrämjande åtgärder 

• Satsningar på föreningslivet 

• Näringslivssatsningar med särskilt fokus på unga entreprenörer i enlighet med Vägval 

Näringslivet 

• Utreda införandet av ett pris för unga entreprenörer i kommunen och att Ekerö kommun 

utser en Årets företagare.  

• Ett ansvarsfullt byggande och rättvis bostadskö i enlighet med vårt vägval Boende och 

byggande på Mälaröarna 

• Utredning om lämplig plats för återvinningsstation på Munsö i enlighet med 

”Hörneforsmodellen” 

• Ett helhetsgrepp kring våra skolbarns psykiska ohälsa 

• Extra insatser för att fånga upp elever som betecknas som ”Hemmasittare” 

• En översyn av förskole- och skolverksamhet i syfte att frigöra medel för att öka den utbildade 

vuxentätheten  

• Ett gemensamt arbete och en givande dialog med vägföreningarna när pågående utredning 

är klar. 

Finansiering av våra satsningar  
Vi föreslår bland annat följande åtgärder:  

• En övergripande översyn av nuvarande nämndstruktur med målet att exempelvis kunna 

sammanslå flera nämnder.  

• Effektivisering kring samordning av administration för förvaltningarna. 

• Översyn av Kommunstyrelsens förvaltning med ett kostnadseffektiviseringsmål på minst 10 – 

15 %.  

• Översyn av Näringslivsrådet i syfte att effektivisera och skapa ett mer värdegivande forum. 

• Utredning av förutsättningar för överföring av verksamhetslokaler till Ekerö bostäder, i syfte 

att få en sammanhållen drift och skötsel.  

• Minska kostnader för den centralpolitiska organisationen 

• En övergripande översyn av investeringar, upphandlingar och inköp.  

• Se över kostnader i bidrag för bland annat Öar utan gränser med anledning av minskade 

mottagningskrav för kommunerna samt vår reform Ekerömodellen. 

• Öronmärkta medel för simundervisning i skolornas regi förflyttas från BuN till KfN för att 

säkerställa att simundervisningen sker i det nybyggda badhuset.  
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Reform MVM (Mat & Välmående på Mälaröarna)  

Psykiskt och fysiskt välmående börjar enligt flera studier i våra magar. I vår reform har vi plockat in 

godbitarna från olika koncept byggda på praktiska exempel av vad som är god hälsa. Man kan idag 

välja att genomföra ett 10-tal olika certifieringar. Med en certifiering följer tydliga ramar, kring en 

mängd råvaror eller på hela verksamheten. Inga evidens finns idag till exempel kring att ekologiska 

varor är nyttigare än de vanliga konventionella. Det vi dock vet med säkerhet, är att ekologiska varor 

är mindre klimatsmarta, men alltid bättre för den biologiska mångfalden. Vi bör med detta som 

bakgrund inte stirra oss blinda på enbart ekologiskt, även om vi fortsättningsvis bör inhandla det i 

stor utsträckning. I vår reform MVM (Mat & Välmående på Mälaröarna) ser vi möjligheter att avsätta 

medel för motivationshöjande utbildningar för kökspersonal och även på temadagar kring matsvinn. 

Just matsvinn är ett viktigt klimatarbete, där vi faktiskt kan göra skillnad, utan bortkastade miljarder. 

Det våra barn lär sig kring matsvinn i skolan tar de med sig hem, och på så sätt sluts cirkeln i att vi 

bidrar till ett lokalt klimat- och miljöarbete. En del av innehållet i Reform MVM arbetar vi redan med 

idag, dock i avsaknad av tydliga styrdokument.  

Miljöpolitik och ansvar för djur och natur 
Som individ har man ett personligt ansvar att värna om naturen och sin omgivning. Kommunen 

bidrar med incitament och strukturella förutsättningar för att förenkla detta ansvar. Kommunens 

samtliga verksamheter ska präglas av kretsloppstänkande och omsorg om allt levande kring oss. Ett 

fundamentalistiskt miljötänkande fungerar dock som en kontraproduktiv bromskloss. Vi tror på ett 

konstruktivt miljöarbete genom bland annat ett ökat utbud av laddstationer. Ett brett utbud 

påverkar valet mellan fossila drivmedel och elbilsmarknaden. Vi framhåller förvaltarskapstanken om 

ett aktivt jord- och skogsbruk parallellt med arbetet att bevara orörd natur.  

Vi lägger vikt vid ett konstruktivt och realistiskt arbete kring miljöfrågor och utgår från hur vi på det 

mest kostnadseffektiva sätt kan förvalta Ekerö kommun. Som ett exempel på hur vi som kommun 

kan förenkla för invånarna att kompostera sitt avfall föreslår vi att man tittar på Täby kommun. Här 

erbjuds man två soptunnor för varje hushåll, en brun för kompost och en grön för övrigt. För den som 

väljer att kompostera erbjuds subventionerat pris som ett incitament.  

Med en Sverigedemokratisk miljöpolitik är det slut med missriktade politiska insatser, som inte gör 

någon skillnad, mer än att fördyra för hushållen och våra företagare. 
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Integrationsreform Ekerömodellen 
Att lyckas med integration har visat sig vara svårt i Sverige. Vi har en integrationsskuld idag, som ter 

sig alltmer omöjlig att reda ut. Under decennier har Sverige på ett högst oansvarsfullt sätt slängt sig 

med miljarder i olika så kallade åtgärdspaket, vilka inte lett till i stort sett något alls.  

Integrationsreform Ekerömodellen byggs på egenansvar, på förväntningar, plikt och krav. 

Kommunen, med hjälp av en så kallad Näradministratör, ger individuella incitament för samtliga 

individer att lyckas. Reformen innehåller bland annat: 

• Egenansvar för den egna bostaden 

• Insatser för lågutbildade kvinnor 

• Snabbspår för studievana och högutbildade. 

• Yrkesanpassad utbildning med språklyft, samtalstimmar i behövliga ämnen samt dialogträffar 

med föräldrar i skolan riktat mot kvotflyktingar. 

Samtidigt som vi vill ge alla en chans till en lyckad integration måste vi våga vara ärliga och erkänna 

att alla som kommer till Sverige inte kommer att kunna anpassa sig och bli en del av det svenska 

samhället. I de samtal som förs måste kommunen informera om främjandet av en frivillig 

återvandring. Vi i Sverigedemokraterna Ekerö är övertygade om att många nyanlända som inte hittar 

sin plats i det nya landet, önskar att återvända till sitt hemland. 

Integrationsreform Ekerömodellen bygger på omsorg och en tro på individens vilja och möjlighet att, 

med insikten om att vägen till rättigheter är genom skyldigheter, leva upp till tydliga mål och 

förväntningar.  

Modersmålsundervisning  
Vi Sverigedemokrater anser att endast de 5 minoritetsspråken ska ha lagstadgad rätt till 

modersmålsundervisning i skolan. Med hänsyn till nu gällande skollag har vi lämnat in en motion som 

bygger på 10 punkter som styrdokument. Vi vill se en större tyngd på det svenska språket, där 

samtliga skolor erbjuder logopedhjälp som en del av utvecklingen i att lära sig det svenska språket, 

vilket kommer alla till användning. Skillnaden mellan logoped i svenska och modersmålsundervisning 

är att logopeden är till för samtliga elever för att stärka det svenska språket och den svenska 

grammatiken.  

Språkkrav vid anställning och upphandling inom omsorgen 
Våra äldre ska alltid vara i fokus, där deras trygghet och livskvalitet ska uppnås genom ett rättssäkert 

arbete från Ekerö kommun. Vi Sverigedemokrater anser att Ekerö kommun bör följa exempelvis 

Botkyrka kommuns modell i att höja trösklarna in till yrket genom kravställning på kunskap i svenska 

språket. Målet är att på så sätt öka statusen för undersköterskeyrket vilket i sin tur säkrar patienters 

och brukares behov av en säker och trygg hjälp. Ekerö kommun bör även lyfta de erkända 

minoritetsspråken och, så långt det är möjligt, erbjuda personal med kunskaper i finska, meänkieli 

eller samiska. Vi ser detta som en självklar trygghetsfråga. Arbetslösheten i Sverige är stor bland 

utrikesfödda, vilket gör att så kallade ”enkla jobb” är en central fråga, med ett växande behov av 

arbeten som kräver lägre kvalifikationer. Vi anser dock att omsorgsyrket, tex äldreomsorgen, där 

samhällets mest sårbara finns, definitivt inte får omvandlas till en kravlös integrationslots 

Språklyft för befintlig personal inom omsorgen som inte behärskar svenska i tal och 

skrift. 
Alla människor ska kunna åldras med värdighet. Den dag man får svårt att klara sig själv ska samhället 

självklart träda in och erbjuda hjälp så att den äldre får fortsätta leva ett tryggt och meningsfullt liv. 
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Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har under flera år varnat för att bristande kunskap i svenska 

språket inom äldreomsorgen är en riskfaktor. Flera av dem som idag arbetar inom kommunens 

äldreomsorg har inte svenska som modersmål. Sverigedemokraterna Ekerö ser djupt allvarligt på att 

bristande språkkunskaper gör en redan utsatt äldre än mer utsatt. Vi föreslår därför att Ekerö 

kommun inför ett språklyft för dem som inte behärskar svenska i tal och skrift samt ett tydligt 

språkkrav vid nyanställning och upphandling, i enlighet med vår integrationsreform Ekerömodellen. 

Följer vi upp med ett framtida språkkrav vid anställning och upphandling, är kostnaden kring språklyft 

inom äldreomsorgen, något som med tiden kan fasas ut. Tyvärr håller dagens SFI-utbildning ofta en 

låg nivå, där betygen inte motsvarar den verkliga kunskapen. Sverigedemokraterna Ekerö ser 

fördelen och det positiva med att Ekerö kommun utreder utbildningens tillvägagångssätt och kostnad 

och hur man på ett bra sätt blandar upp språklyftet med arbete på arbetsplatsen. I arbetet med 

Integrationsreform Ekerömodellen har vi bland annat studerat andra länder som kan jämföras med 

Sverige. Tyskland exempelvis, tillämpar en tvåstegsmodell som bygger på sex till sju månaders allmän 

språkutbildning (i Sverige SFI) på heltid, som sedan följs upp av en lika lång fortsättningskurs i 

yrkesinriktad tyska. Denna modell har visat sig öka chansen att få ett arbete med upp till 30 procent. 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna Ekerö: Att Socialförvaltningen utreder 

språklyftet som utbildning och dess kostnad samt utreder huruvida utbildningen kan finansieras helt 

eller delvis genom statligt bidrag. 

Då vi även har språkkrav vid anställning och upphandling inom omsorgen, är språklyft, något vi kan 

erodera från budgeten på sikt. 

Digitalisera tolktjänsterna 
Kostnaderna för tolkar inom de kommunala verksamheterna ökar årligen och vi ser heller inget som 

tyder på en minskning under de kommande åren. Vi i Sverigedemokraterna Ekerö ser att en fri 

tolktjänst för individen inte ska vara för evigt, utan tidsbegränsad. Detta självklart med vissa 

undantag, exempelvis för personer med funktionsnedsättning. För att kostnadseffektivisera 

tolktjänsterna redan idag bör vi prioritera att erbjuda tolktjänster digitalt eller per telefon. På så sätt 

sparar vi in kostnader exempelvis i restid. Pandemin torde innebära att en övergång till digitala 

medel har underlättats. Vid speciella undantag kan personlig tolk ändå erbjudas, exempelvis om 

brukaren är äldre eller har nedsatt syn/hörsel.  

Återvandringsbidrag – en del av Integrationsreform Ekerömodellen  
Kombinerat med högre krav på anpassning till det svenska samhället, vill Sverigedemokraterna även 

stimulera till ökad frivillig återvandring. Vi är övertygade om att många som inte hittat sin plats i det 

svenska samhället har en önskan att istället återvända till sina hemländer. Vi ser därför vikten i att 

Ekerö kommun skapar förutsättningar och även en handlingsplan att offerera. Vid sidan av det 

statliga återvandringsstödet kan Ekerö kommun applicera ett kommunalt återvandringsbidrag av 

utarbetat slag samt vara behjälplig med kontakt med såväl myndigheter i Sverige, som i deras 

hemland. 

Anställning av en preventionssamordnare inom ANDTS 
Idag är det fältassistenterna som gör en preventionssamordnares arbetsuppgifter, vilket vi i 

Sverigedemokraterna inte anser är fullt godkänt. Obefintlig statistik och missade anteckningar, gör 

att det inte kan anses rättssäkert. Därför budgeterar vi och föreslår anställning av en 

preventionssamordnare, som med fördel kan rekryteras internt, genom den korta utbildning det 

innebär. 
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Vi tillåter ingen trångboddhet i Ekerö Bostäders bestånd 
I Sverige idag finns det områden där trångboddheten är stor, vilket logiskt sett, bidrar till ökad 

förslitning på bostaden och ventilationssystemet. Trångboddhet leder till än större kostnader i form 

av sanering och renovering. Boverket har under lång tid lyft fram problemet med trångboddhet och 

dess konsekvenser, där man konstaterar att bristen på plats och mängden möbler, som madrasser, 

leder till bristande städning, dålig inomhusluft som kan orsaka luftvägssjukdomar. De nämner även 

att konsekvenserna blir stora såväl som ur materiell som ur mänsklig synpunkt. Kök och badrum 

utsätts för hög belastning, vilket leder till fuktproblem med svamp- och mögelangrepp som följd. En 

ständig förflyttning av möbler för att göra plats för nya sängplatser, leder även till onormalt slitage på 

ytskikt, golv, foder och socklar. 

Då bostäderna till nyanlända är andrahandskontrakt och inte tillsvidarekontrakt, ska tydliga krav 

ställas på andrahandstagarna I Ekerö kommun. Anpassar man sig inte sig till kravbilden, förlorar man 

sitt andrahandskontrakt, precis som vilken andrahandstagare som helst.  

Därför ska följande regleras i andrahandskontraktet:  

• Tar man in en inneboende, utan dialog med Ekerö Bostäder förlorar man kontraktet.  

• Om man stör och inte följer riktlinjer för bostadsområdet trots skriftlig varning, förlorar man 

kontraktet.  

Enligt hyreslagstiftningen behövs inget tillstånd för att ha inneboende, men det gäller bara så länge 

som det inte innebär något men för Ekerö Bostäder. Så länge som inkvoteringen av nyanlända 

fortsätter i Ekerö Bostäders bestånd är det av vikt att krav- och konsekvensbilden är tydlig. 

Bostadsstege 2+1+1 enligt Integrationsreform Ekerömodellen 
Vi i Sverigedemokraterna Ekerö anser att vi som kommun ska följa regeringens beslut på två 

etableringsår som grund. Men vi ser även att anpassning till det svenska samhället byggs på 

incitament från kommunens sida, som förvaltas med egenansvar att faktiskt lyckas. Därför ser vi en 

vinning i en bostadsstege 2+1+1 enligt Integrationsreform Ekerömodellen.  
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Skolorna i ytterområdena  
Vi ska förvalta våra skolor i ytterområdena med omsorg, för att slippa omtag liknande Munsö skolan. 

Vi sverigedemokrater är emot en centralisering av skolorna och kommer med kraft ställa oss emot 

varje försök till centralisering, när det nu byggs stora skolor centralt på Ekerö. ”Byns skola” har en 

central plats i vårt styrdokument Vi utvecklar landsbygden med omsorg. 

Gymnasieskola i Ekerö kommun 
Vi röstade med glädje fram utredningen kring en gymnasieskola i Ekerö kommun, under förra 

mandatperioden. Kommunen växer, vilket gör det ohållbart utan ett gymnasium.  

En återvinningscentral på Munsö enligt Hörneforsmodellen 
Ekerö kommun behöver skapa incitament för att på ett enkelt sätt skapa samarbetsformer med 

företag och de privata hushållen för att på ett tillfredsställande sätt lyckas med återvinning av 

grovsopor och farligt avfall. Sverigedemokraterna Ekerös miljöinsatser går under ledorden: 

Tillgängligt, trovärdigt och effektivt. 

Idag har vi i Ekerö kommun endast en bemannad återvinningscentral i Skå, vilket innebär långa resor 

för flera kommuninvånare. För boende på Ekerö, Munsö och Adelsö kräver detta planering av tid för 

resande men även för de många gånger långa köer som uppstår utanför återvinningscentralen. 

Förutom den tidspress som invånarna ställs inför utmanas även trafiksäkerheten och miljöpåverkan 

genom att både lätta- och tyngre fordon står på tomgång i väntan på sin tur.  

Vi i Sverigedemokraterna Ekerö har studerat en självservicemodell efter vilken man arbetar i det lilla 

västerbottniska samhället Hörnefors i Umeå kommun. Vi väljer därmed att kalla vårt förslag för 

Hörneforsmodellen. 
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Trygghetsfrämjande åtgärder för social tillit  

Liksom i andra kommuner så ökar tyvärr otryggheten även i vår kommun. Vi ska aldrig acceptera att 

exempelvis narkotikaförsäljning sker öppet på våra gator och i kommunala lokaler. Som kommun 

måste vi med gemensamma krafter avlägsna störande moment och garantera drogfria kommunala 

lokaler för såväl unga som gamla att vistas i. 

Trygga och drogfria lokaler 
Vi har lämnat in en motion om möjligheten att använda specialsökhundar i kommunala lokaler, som 

även bifölls av Kommunfullmäktige. Nolltolerans mot alkohol och andra droger ska alltid gälla, främst 

där våra barn och unga vistas. Vi fortsätter givetvis med en irreguljär användning av specialsökhundar 

i syfte att förhindra försäljning och nyttjande av droger.  

Detektionsverktyg för att upptäcka barnpornografibrott  
Mot bakgrund av den evidens som finns kring barnpornografi och sexuellt utnyttjande av barn anser 

vi i Sverigedemokraterna Ekerö att vi som kommun måste ta till buds alla tillgängliga medel för att 

säkerställa våra barns trygghet och säkerhet. Därför satsar vi självklart medel på att implementera ett 

detektionsverktyg i kommunens samtliga datorer. Vår motion ansågs ”behandlad”, vilket skulle 

innebära att arbetet var igång. 3 år senare har fortfarande inget hänt, men med vår budget och ett 

sverigedemokratiskt Ekerö, implementeras ett detektionsverktyg. 

Hederskultur - vår tids största jämställdhetsproblem 

Många flickor riskerar idag att giftas bort mot sin vilja i Sverige. Mörkertalet är stort men man 
beräknar att omkring 240 000 ungdomar lever i familjer med hedersnormer, i vilka deras liv 
begränsas gällande umgänge, aktiviteter och klädsel. Ekerö kommun har ett ansvar i att inte blunda 
för eller förneka dessa ungdomars öde och i stället arbeta aktivt och bestämt mot hederskulturen. 
Majoriteten drabbade av hedersförtryck är flickor, men enligt nya rapporter ökar det även bland 
pojkar. För att kunna motverka hederskulturen krävs att vi förstår dess strukturella komplexitet.  Den 
är ett av vår tids största jämställdhetsproblem och drabbar hundratusentals ungdomar om vi väljer 
att titta bort.  
 
Barnkonventionen blev lag den 1 januari 2020, och vi ser därför att temadagar om hederskultur 
implementeras i skolan samt att kommunen utarbetar en handlingsplan för att motarbeta 
våldsbejakande extremism. Den generation som växer upp, våra barn, måste medvetandegöras om 
problematiken och tidigt lära sig att ta avstånd från hedersrelaterat våld, barnäktenskap och andra 
felaktiga tvångsmetoder.  
 

Kunskapslyft kring hedersförtryck för personal i våra skolor och förskolor 
Med en massiv invandring från områden där hedersnormer är styrande, har även vi i Sverige nu fått 

ta del av dessa medeltida kulturella avarter. Sverige är ett av världens mest jämställda länder och det 

ska vi vara stolta över. Men efter decennier av förnekande av samtliga andra partier, så har vi under 

den tiden bortsett från barn, som inte har de möjligheterna i livet, som de flesta svenskar tar för 

givet. Att välja sin livspartner, få spendera tid med vänner, vare sig det är flickor eller pojkar med er. 

Idag beräknas över 300 000 barn leva under styrande hedersformer och det är vår plikt att göra vårt 

så att dessa barn får bättre framtidsutsikt. För att bygga upp ett eget liv och inte ett liv som någon 

annan bestämt att de ska leva. Vi i Ekerö kommun bör jobba efter en nolltolerans gällande 

hedersförtryck. Vi måste skapa ett klimat i våra skolor där såväl lärare, som pedagoger och elever 

vågar larma om misstänkt hedersförtryck. Med ett sådant förhållningssätt slipper vi ta del av besked 

om så kallade ”balkongflickor” och barnäktenskap i föräldrarnas hemland. Ofta sker det under 
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somrarna och därför ska vi som kommun agera snabbt, om en skolbänk står tom efter sommarlovet. 

Detta kunskapslyft kan rädda många barn som far illa och det är därför det är så viktigt. 

Avlägsna klotter inom 24 timmar 
Klotter, eller som många benämner det, graffiti, är inslag som skapar irritation och otrygghet. Vi vill 

se en kommun som har som mål att all inrapporterad klotter skall avlägsnas inom 24 timmar. Vi ser 

en stor ökning senaste tiden av klotter och det är inget vi ska acceptera. 

Det kulturella arvet återskapar en gemensam identitet 
I Ekerö kommun ser vi biblioteket och de ideella hembygdsföreningarna som särskilt viktiga aktörer i 

det kulturarvsfrämjande arbetet. Tillsammans med kommunen kan de agera arrangörer vid officiella 

högtider, framförallt genom att ansvara över att svenska nationaldagsfirandet tillskrivs en folklig 

profil. Ekerö kommun ska vara en garant för att hembygdsgårdarna bevaras och kan fortsätta sin 

viktiga roll som kulturbärare.  
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Föreningslivet - en stolt svensk folkrörelsetradition  
Föreningslivets positiva effekter för samhället är högst märkbara, inte minst på det individuella 

planet. I föreningar byggs sammanhållning, ansvar och här skapas vänskapsband, inte sällan för livet. 

Därför ser vi det viktiga i att politiken och föreningslivet arbetar med varandra och att inget 

motsatsförhållande råder.  Ryttare, gymnaster, kampsportare, fotbolls- och hockeyspelare med fler 

ska kunna utvecklas, oavsett om det sker på hobbynivå eller som en elitsatsning.  Vi behöver 

anpassade hallar vilka vi som kommun måste tillhandahålla.  På så sätt främjar vi föreningarna och 

ser till att de redan många aktiva kan bli ännu fler.  Man ska inte behöva lämna våra öar för att utöva 

sin sport.  

Fokus på barn och unga 
Ekerö kommun har länge legat absolut lägst i länet gällande taxor för barn- och ungdomsverksamhet. 

För oss är det av högsta vikt att vi bibehåller denna ambition. Nödvändiga taxehöjningar för 

kommunens kultur- och fritidsverksamheter ska differentieras på så sätt att de i första hand sker för 

vuxenaktiviteter.  

 

Kampsportcenter på Mälaröarna 
För kampsportarna har lokalfrågan ofta gjort vardagen osäker, vilket inneburit svårigheter att planera 

långsiktigt. Nu är en mer eller mindre en ”evakueringslokal” i bruk på Bryggavägen, med ett 5 års 

kontrakt. I jämförelse kan det anses bra, men i längden en risk för att våra kampsportsföreningar åter 

står utan lokal. Då kampsporten ökar i intresse och för att kunna bedriva verksamheten långsiktigt, 

vill vi i Sverigedemokraterna Ekerö bygga ett Kampsportcenter, där samtliga kampsportsföreningar 

kan husera, med inredda lokaler efter behov. 

Medel till små föreningar på landsbygden 
Vi har flera små föreningar runt om på våra öar, som kämpar ideellt med mycket små medel. Detta 

resulterar i att barn får utöva idrotter i mindre grupper och med sina kompisar i området, i stället för 

att behöva åka in till centrumdelarna. Som en del i vår landsbygdsstrategi, vill vi ge dessa små lokala 

föreningar förutsättningar att fortsätta sin verksamhet. 

Extra stöd till föreningsgrupper för funktionshindrade 
Alla ska kunna ta del av föreningslivet och utöva det efter sina unika förutsättningar. Idag finns 

eldsjälar som gör detta möjligt för de med olika funktionsvariabler. Vi vill utreda hur vi som kommun 

kan stödja denna verksamhet, för att göra den långsiktig. 
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Näringslivssatsningar med särskilt fokus på unga entreprenörer 
Ekerö kommun rasar i Näringslivsrankingen och vi har snart inte många kommuner som ligger sämre i 

statistiken än vi. Ett mycket alarmerande resultat för en kommun som borde kunna så mycket bättre! 

Vi kommer att presentera vår reform Vägval Näringslivet, i vilket vill vi visa att offentlig verksamhet 

tillsammans med det lokala näringslivet både kan underlätta och effektivisera vardagen för 

mälaröborna, men också skapa växtkraft för det lokala entreprenörskapet. Ekerö kommun ska ligga i 

topp i varje näringslivsranking. Det är viktigt för en än mer levande Ekerö kommun. 

Med en implementering av vår reform Vägval Näringslivet, gör vi ett rejält omtag med våra 

företagare. Den offentliga- och privata sektorn har mycket att lära av varandra och för att få ett bra 

resultat, gäller det att båda parterna arbetar sida vid sida, i stället för emot varandra. Vi 

sverigedemokrater förstår vikten av ett välmående näringsliv, då vi även förstår det destruktiva i 

alternativet. 

Utreda införandet av ett pris för unga entreprenörer i kommunen.  
Genom att ge ut ett pris till unga som på eget driv redan blivit entreprenörer i någon mån, så 
uppmuntrar vi dem inte bara att fortsätta med redan utstakad väg - utan även att värdera 
entreprenörskap högt, genom positiva konnotationer. 

Utfasning av dagens idélabb till ett forum för morgondagens företagare 
Ända sedan idélabbet kom till, så har vi i Sverigedemokraterna Ekerö både sökt och efterfrågat 

konkreta resultat av verksamheten, så att den kan utvärderas om den fyller sitt uttalade syfte. Dock 

har vi inte fått fram något resultat, inga rapporter, ingen statistik och ingen utvärdering av kostnader 

kontra skapad nytta. Det enda som vi har fått fram som svar från ansvariga har varit att de har en 

"känsla av att det fungerar väldigt bra", men utan att kunna peka på något konkret överhuvudtaget.  

Vi är övertygade om att medborgardialog, för både unga och äldre, främjas bättre genom andra 

verktyg än idélabbet. Detta kan exempelvis ske genom införandet av digitala möjligheter, som 

kommunen idag saknar, för att låta kommunens invånare påverka. 

Vi är även övertygade att ungas möjligheter att påverka och engagera sig politiskt bäst görs genom 

engagemang i politiska ungdomsförbund och inte genom att slussas genom idélabbet - där det är 

väldigt oklart hur kommunens unga faktiskt kan påverka. 

Vi anser att idélabbets lokaler idag bättre kan användas till kommunens e-sportare. 

Vi ser att de investeringar som görs i idélabbet bättre kan tas tillvara på i andra sammanhang och 

föreslår därför en utfasning av idélabbet under 2023. 

Idélabbet är dyrt, ineffektivt och i allra högsta grad onödigt och dess fortsatta existens svårmotiverad 

utefter det uttalade syftet att främja medborgardialog.  

I den månen som idélabbet ska uppmuntra till entreprenörskap, så görs även det bättre på andra sätt 

och med andra morötter till våra unga entreprenörer. Vidare måste fokuset även här ligga på alla 

våra entreprenörer, inte bara de unga eller bara de äldre. 
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Ett ansvarsfullt byggande och rättvis bostadskö 

Ett assimilerat och småskaligt byggande 
Stadsplaneringen och samhällsmiljöns utformning är av stor betydelse för såväl kommuninvånarnas 

trygghet, trivsel och hälsa som för den ekonomiska tillväxten och miljön. Sverigedemokraterna Ekerö 

vill verka för att bevara Mälaröarnas levande, traditionella, familjevänliga, småskaliga, assimilerade 

och trygga samhällsmiljö. Barnens leklust och behov av rörelse i olika åldrar måste bejakas i varje 

detaljplan och projekt och hot från trafiken eller andra potentiellt farliga miljöer minimeras.  

 

Natur och en känsla av småskalighet skapar trygghet och gemenskap, varför vi vill undvika förtätning 

i ytterområdena och i stället utnyttja den centrala delen av Ekerö för nybyggnation. I ytterområdena 

vill vi se nya villaområden växa fram som assimileras in småskaligt i befintlig omgivning. På så sätt 

skapar vi en betingning för de centralt boende att begagna landsbygden runt hörnet. Vi stödjer och 

främjar kulturell planering för att tillse att bostadsområden utformas i uppskattade traditionella 

byggnadsstilar istället för grå och livlösa betonglådor. Förebilder att bygga småskaligt och assimilerat 

är bland andra kommunerna Mariefred, Strängnäs och Trosa. 

Insatser för bostadslösa ensamstående föräldrar  
Bostadsbristen på våra öar är idag högst påtaglig. Samtidigt som Ekerö bostäder upplåter upp till  

40 % av lediga lägenheter till kommunen har vi fått ett nytt begrepp på bostadsmarknaden att 

förhålla oss till. Vi har vant oss vid det faktum att en del människor tyvärr är hemlösa. Dessa är i regel 

människor med någon form av missbruks- eller social problematik. Till begreppet hemlös kan nu 

adderas bostadslös. Ett nytt begrepp vilket omfattar människor med arbete, inkomst och många 

gånger helt utan social utsatthet. Människor som helt enkelt inte har en chans att komma in på den 

reguljära bostadsmarknaden. Enligt socialtjänsten finns idag omkring 100 sådana hushåll i Ekerö 

kommun. En verklighet som för oss är helt oacceptabel.  

Vår bestämda uppfattning är att Ekerö kommun inte ska tillåta att nyanlända ges förtur eller kvoteras 

in i Ekerö bostäders kösystem. Vi vill även ge bostadsrättsföreningar möjlighet att neka kommunen 

som medlemmar tills dess bosättningslagen avskaffas. Dagens orättvisa bostadspolitik ställer 

människa mot människa och motsättningar skapas när den sociala tilliten krackelerar.   

Möjlighet att ställa sina barn i bostadskö från 6 års ålder 
Genomsnittlig kötid för en lägenhet någonstans i kommunen är idag 8 år.  En av de konsekvenser 

som den långa kötiden får är att våra unga lämnar öarna i förtid. En stor förlust då dessa ungdomar, 

om de skulle bli kvar, i högsta grad skulle gynna den lokala tryggheten och på ett positivt sätt 

understödja det lokala samhällskontraktet. Med hänsyn till dagens kötid och sett till analysen av en 

överskådlig framtid, anser vi att det är högst rimligt att kommuninvånare ges möjlighet att ställa sina 

barn i bostadskö från 6 års ålder. 

En lokal bostadskö 
Idag konkurrerar Mälaröborna med resten av Sverige om lägenheterna i Ekerö kommun. För att 

förstärka det lokala samhällskontraktet ser vi behovet att bilda en lokal bostadskö för Mälaröborna.  

AB Ekerö Bostäder främjar bildandet av bostadsrättsföreningar 
Sverigedemokraterna Ekerö vill ge varje individ möjlighet att öka på sin frihet och livskvalitet. Därför 

vill vi se ett kommunalt bostadsbolag som främjar, hellre än nekar bildandet av 

bostadsrättsföreningar. Hyreslägenheter skall ses i första hand som något tillfälligt, då det är den 

dyraste boendeformen. Dock så ska aldrig bildandet av bostadsrättsföreningar, göra att de som vill 
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bo i hyresrätter knuffas åt sidan, eller riskerar ockerhyra. Det ser man till genom tydliga köpesavtal 

och dess riktlinjer.  

Att bygga billigt är inte en garant för billigare boende eller kvarhållen kvalitet 
Ofta hör man från politiskt håll att vi måste bygga billiga hyresrätter, framför allt för våra unga. Dock 

är det svårt, då det är marknaden som styr prissättningen samt den alltmer akuta boendebristen i 

samtliga kommuner. Därför ser vi i Sverigedemokraterna Ekerö att vi måste hitta andra lösningar och 

det gör vi genom olika boendeformer, som kan ses som början på en boendekarriär. Ekerö kommun 

är en villakommun och kommer så förbli. Därför måste vi planera byggandet efter de 

förutsättningarna. Under mandatperioden kommer vi släppa vårt styrdokument: Boende och 

byggande på Mälaröarna, där vi presenterar vårt vägval att ge samtliga incitamenten att göra 

bostadskarriär. 
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Samhällskontraktet – en garant för trygghet och sammanhållning 
För Sverigedemokraterna Ekerö är det självklart att Mälaröborna får leva i en trygg kommun. Vi drivs 

av en tro på och en kärlek till Sverige, till våra vackra öar och till Ekerö kommun. Vi 

Sverigedemokrater bygger vår politik kring sammanhållning i vilken vi gläds åt framgångar och hjälps 

åt i motgångar. Vi värdesätter och förvaltar vårt arv från tidigare generationer och vi är stolta över 

vår kultur och våra traditioner. Genuinitet är ett vägledande ord för oss i vårt politiska värv, att verka 

för Ekerö kommuns bästa och en trygghet genom livet för Mälaröborna.  

Ett väl fungerande samhällskontrakt som både skyddas och utvecklas kräver ett gemensamt språk, 

förståelse för individens behov av gemenskap och ett sammanhållet samhälle. För att ena Sverige 

idag behövs andra mekanismer än det nationella att samlas kring. Sammanhållning, gemenskap och 

lojalitet till landet och den egna kommunen är sådana mekanismer vilka står upp mot parallella 

samhällsstrukturer. Vi utgår därför från dessa mekanismer i uppbyggnaden av det lokala 

samhällskontraktet. Folkhemstanken stimuleras av uppfattningen om att samtliga ger efter förmåga 

och tar efter behov. Stabiliteten i Ekerö kommun byggs upp genom transparens och en stark tillit 

mellan styre och invånare. Styret ska erhålla kvalitativ och väl prioriterad service i skola, vård och 

omsorg, samtidigt som invånarna realiserar omsorg till kommunen och associerar skyldigheter som 

en väg till rättigheter.  

Den som är delaktig i att bygga upp och utveckla är också mer benägen att ta ansvar och förvalta. 

Därför är sammanhållning och en samsyn kring det kollektiva ansvaret väsentligt för att bygga ett 

starkt Ekerö. Vi vill se en kommun där plikt, skyldighet och rättighet genom genuin implementering 

går som en röd tråd genom Mälaröbornas vardag. Sammanhållningen bygger inte på etnicitet eller 

utbildningsnivå utan på en förståelse för vikten av social tillit och en stärkt gemensam identitet. Vår 

Ekerökultur är öppen och bekräftas yttermera av en ansvarsfull och transparent behandling av 

invånarnas skattemedel. På Mälaröarna finns ingen plats för klyftor mellan ung och gammal eller 

mellan de som bott på öarna i generationer och nyinflyttade. Tillsammans bygger vi en blomstrande 

och stark Ekerökultur och på så vis förvaltar vi Vår kommun – Vårt hem!  
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